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REFERAT GENERALFORSAMLING  
v/Fælles Generalforsamling  
(med Holmsland Idræts- og Kulturcenter, HGU, Sogneforening, Brugsen) 
Fredag, 24. marts 2023 kl. 17.00 
Holmsland Idræts- og Kulturcenter 

  
 Deltagere:  Marie, Bodil, Søren, Tom, Ursula 
 Ordstyrer: Asger Krogsgaard 
 Referent: Ursula 
                          Antal medlemmer ca. 70, heraf 4 bestyrelsesmedlemmer og 1 suppleant 
  

1) Beretning v/Marie 
Beretningen var tidligere blevet udsendt med Sognebladet. Marie fremhævede i sin mundtlige 
beretning følgende punkter: 
- Helhedsplanen og alle de aktiviteter som er udsprunget af den fyldt rigtig meget. Der blev lagt 

mange kræfter i forhold til både det lokale arbejde, men også at have været aktive i forhold til 
at få politisk bevågenhed omkring de lokale udfordringer. 

- Ifm. Kloster Syd og projektet omkring en ny lokalplan og de nye lokaler til Brugsen samt et nyt 
samlingspunkt syd for den nuværende bygrænse, har Sogneforeningen deltaget i en del 
møder.  

- Fra Klostervej-gruppen har der været følgende opdatering: Sogneforeningen fik e denne uge 
en nedslående tilbagemelding fra forvaltningen om deres indstilling til byrådet/udvalget. Det 
var på ingen måde en positiv oplevelse. Forvaltningen stiller som betingelse, at der er 
fuldstændig enighed på Holmsland om hele projektet, for at kunne støtte det.  Her spiller de 
holmboerne ud mod hinanden og lægger ikke op til samarbejde og sameksistens, og det er 
meget bekymrende. Desuden kræver de, at Holmsland selv skal betale for cykelsti og fortov på 
Johanne Høkers plads, for at ville flytte rundkørslen så den giver bedre mening, ligesom nogen 
af deres forslag er en forringelse af de nuværende forhold. Vi har en aktiv arbejdsgruppe som 
er utroligt skuffede over både svaret og den måde det er serveret. Det får Sogneforeningen til 
at være bekymrede for, hvordan det kan påvirke det frivillige arbejde med helhedsplanen 
generelt.  

- Samtidig har mange nok set Forsyningens planer for de kommende år på Facebook og HIMS. 
Forsyningen planlægger at lave Nørbyvej, Pugflodsvej og Vestervang samt et regnsvandsbassin 
inden de fortsætter med Klostervej. Forsyningen er meget indstillet på at tage hensyn til 
udflytningen af Brugsen i den kommende proces, så vi ikke mister Brugsen inden den når at 
flytte.  

- Klimasøgruppen har haft ualmindelig mange udfordringer i bestræbelserne på at lave en 
klimasøpark på østsiden af Klostervej mellem Kløvermarken og møllen. Gruppen (eller dele af 
den) har sammen med nogle flere kastet sig over at lave Sogneparken vers. 2.0.  
Sogneparken har vi jo, og den står med høj bevoksning og ligger et lavt vådt sted, dvs. det er 
oplagt at lave en klimasøpark der. I første omgang skal Sogneparken trimmes og så skal der 
laves en større plan. Og her bliver der helt sikkert brug for nogen af alle dem som har givet 
tilsagn om at komme på arbejdsdage osv. 

- Hyttebygruppen har fået et par buler af at ramme hovet mod muren. Thomas kom senere 
med en lille opdatering og opfordring. 

- Derudover er der to mindre grupper, bosætningsgruppen som afventer bl.a. den nye lokalplan 
for at komme videre og kommunikationsgruppen som både er tovholder for tovholderne og 
holder styr på både den flotte nye hjemmeside www.holmsland.dk  og står for HIMS. Til sidst 
er der en gruppe omkring Æ Pold, men de har ikke så meget at gå i gange med, så længe der 
ikke er afklaring om Brugsens udflytning og Klostervejs evt. nye udseende. 

- Der planlægges et borgermøde om det hele i juni måned. 

http://www.holmsland.dk/


2 
 

Vedr. alle de normale aktiviteter, er der mange gode aktiviteter og fantastiske frivillige. Og var 
det ikke for dem, havde Sogneforeningen ikke meget at gøre godt med. Det lave kontingent 
giver ikke de store indtægter, og når der spørges om folk ikke skal melde sig ind, så er der 
heldigvis nogen som siger ja, men nogle siger også at det kan jo ikke betale sig, for 
sognebladet, julebelysningen osv. får de jo alligevel. 

- Ellers skal det fremhæves at der i 2022 har været særligt haft fokus på at udvikle velkomst-
ambassadør-konceptet, udvikle og opdatere materialer som tilflyttere får, og sikre at tæt på 
alle tilflyttere får besøg når de flytter til Holmsland. Og her kunne vi godt bruge lidt hjælp fra 
befolkningen, som opfordres til at ringe eller skrive til Dee hvis man kender til nogen 
tilflyttere. 

- En løsning ved Baggers Dæmning er i sigte. Kommunen har lavet aftaler med lodsejer og der 
indhentes tilbud fra entreprenører på at få etableret ordentlige parkeringsforhold som sikrer 
passage for beboere mv.  Der mangler bare en godkendelse fra kystdirektoratet, som 
kommunen først nu har søgt, og det kan i værste fald tage op til et år.  

- Bestyrelsen er i dag en god blanding af travle erhvervsaktive unge mennesker med små børn 
og endnu mere travle pensionister (eller næsten pensionister), som gerne vil kunne gøre alt 
det som vi har indtryk af, der bliver værdsat her på Holmsland. Derfor ønsker 
Sogneforeningen at udvide bestyrelsen med 2 medlemmer. Vi er godt klar over, at der måske 
engang med tiden ikke længere er brug for så mange, men håber at generalforsamlingen vil 
være enige med os i, at vi må tilpasse os til det aktuelle behov.  
 
Sogneforeningen tror på, at stilstand er afvikling og hvor der er vilje, er der vej til Udvikling og 
fællesskab med Holmsland Sogneforening.  
 

2) Forslag til vedtægtsændringer 
Ændring af vedtægterne §4 stk.1: 
• At bestyrelsen udvides med 2 medlemmer. 
• At der derfor vælges 2 nye i 2023 ud over dem, som normalt skal vælges  
            (normalt 3, denne gang 5).  
• Det nyvalgte medlem med færrest stemmer, er valgt for en etårig periode. 
• Andre valgt i 2023 er valgt for 2 år som normalt. 
• Bestyrelsen vil være beslutningsdygtige ved 5 medlemmer inkl. formand eller kasserer. 
§4 stk. 1 vil herefter se således ud: 
Foreningen ledes af en bestyrelse bestående af 9 medlemmer, der vælges for 2 år af gangen, i lige 
årstal vælges 5 – og i ulige årstal 4 – bestyrelsesmedlemmer på den ordinære generalforsamling. 
Medlemmer kan genvælges. Bestyrelsen består af en formand, næstformand, sekretær, kasserer 
og 5 bestyrelsesmedlemmer. Kassereren kan hverves udenfor bestyrelsen. I så fald vælges i 
bestyrelsen én, som er ansvarlig for kontakten til kassereren og for at bestyrelsen til alle tider er 
orienteret om den aktuelle, økonomiske situation. Bestyrelsen konstituerer sig senest 14 dage 
efter generalforsamlingen. 
 
§ 11 vil herefter se således ud: 
Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når 5 bestyrelsesmedlemmer, heraf enten formand eller 
kasserer, er til stede ved et bestyrelsesmøde. Ved eventuel afstemning afgøres enhver sag ved 
flertalsbeslutning. Står stemmerne lige, er formandens stemme afgørende. 
 

3) Regnskab v/ Søren Pedersen 
Årets resultat gav et overskud på 62.916,27 kr.  
-      Der blev henvist til en manglende medlemstilgang.  
- Den største indtægtskilde er fortsat Loppemarked med et overskud på 119.565,85,00 kr.  
- Sognebladets underskud beløber sig til 11.922,51,- kr.  
- Naturens Dag har givet et overskud på 18.979,27 kr. 
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- Spangen gav et underskud på 4.187,08, som blev fordelt med hhv. 837,42 på de 5 foreninger 
(HGU, Holmsland Jagtforening, Ringkøbing og Omegn Sportsfiskerforening, Sommerlyst og 
Holmsland Sogneforening) 

Sogneforeningens egenkapital beløber sig til 257.027,02 kr. 
 

Kommentarer til beretningen. 
- Jørgen Iversen bad om at få den negative oplevelse med forvaltningen vedr. Klostervej 

uddybet.  

• Marie forklarede processen omkring arbejdet med Klostervej, hvordan der har været 
kritik af en del af projektet og de lokale løsninger, som blev forkastet af forvaltningen.   
Hun kommenterede Kommunens (her politikere og forvaltnings) signaler om et 
positivt projekt, for til sidst stå med et blankt afslag med henvisning til bekymring for 
lokal splid og manglende enighed. 

- Thomas Hansen kommenterede Hyttebyen som har været en del af Kloster Syd og at det p.t. 
ikke er det rette tidspunkt at gå videre med. Han nævnte derimod muligheden for privat 
udlejning til de mange ansatte i bl.a. Lalandia. RKSK vil komme nærmere ind på beskatning af 
udlejning ved det kommende borgermøde i juni.  

- Torben Mortensen forklarede at de vanskeligheder klimasøgruppen var stødt på, meget 
handlede om at eje den jord man vil planlægge på samt deres planer om at lave et rekreativt 
område ved de nye afvandingssøer og Sogneparken.  
 

Beretningen og regnskabet blev godkendt.  
 

4) Afstemning til bestyrelsen 
På valg fra bestyrelsen er: 
Marie Busch Nielsen – modtager ikke genvalg 
Carsten Grønne – modtager genvalg 
Søren Pedersen – modtager genvalg 
 
Følgende blev ved skriftlig afstemning valgt ind i bestyrelsen: 
- Søren Pedersen (65 stemmer) 
- Carsten Grønne (61 stemmer) 
- Tom Poulsgaard (53 stemmer) 
- Markus Klenke (52 stemmer) 
- Lasse Sunesen (43 stemmer)  
 
Følgende blev ved mundtlig afstemning valgt til suppleanter: 

1. suppleant: Marie Busch Nielsen 
2. suppleant: Mia Jørgensen 

 
Følgende revisorerne blev genvalgt: 

- Kirstine Aarup 
- Lone Johansen 

 
Revisor suppleant 

- Thomas Hansen  
blev genvalgt. 
 

5) Kontingent for 2023: 
- 100,- kr. for enkeltpersoner – uændret 
- 250,- kr. familiekontingent – uændret     
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6) Eventuelt 
Afsked med Dorthe og Marie som forkvinder. 

 
 
 
 
 
_____________________________  _________________________________ 
Formand:   Marie Busch Nielsen  Næstformand:   Ursula Bækkegaard 
 
 
_____________________________  _________________________________ 
Sekretær:   Dee Berger   Kasserer:   Søren Plauborg Pedersen  
 
 
_____________________________  _________________________________ 
Medlem:   Bodil Hindsholm Hansen  Medlem:   Dan Søgaard 
 
 




